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Úvodní slovo vedoucího střediska 

Začátek roku 2020 začal jako obvykle. V každém oddíle si 

připravili kalendář akcí až do prázdnin, navíc jsme připravovali 

oslavy 100 let od založení a 30 let od znovuzrození skautování 

v Semilech. K tomu kniha, skautský den na Ostrově, výstava 

v muzeu.  

A najednou konec. Jen nejistota, zavřené školy, zavřené 

podniky, nikdo nevěděl, co bude dál. Rušili jsme jednu akci za 

druhou. A nastoupili do nové role – pomáhali s roznosem 

novin, dezinfikovali společné prostory, zapojili se, kde bylo 

potřebné. A pořád doufali, že se situace s koronavirem zlepší 

natolik, že budeme moci vyrazit na tábor. Věřili jsme, všechno 

připravovali a tábor nakonec zdárně proběhl.  

Poslední víkend o prázdninách jsme v silné sestavě rádců 

a podrádců zvládli rádcovský kurz a natěšeni se vrhli do nového 

skautského roku. Uplynul měsíc a zase omezení, zastavení obvyklé činnosti. Schůzky online příliš 

nezaujaly, skauting je o prožívání, setkávání, překonávání. A to vše je přes internet značně zploštělé.  

Skautská činnost ale neustala. A nejen neustala, ale vyjevila se v nejryzejší formě – službě. Balů se pustil 

do organizace pomoci skautských dobrovolníků a během druhé vlny jsme nakupovali seniorům, uklízeli, 

venčili, hrabali listí, doučovali v Dětském domově, byli jsme připraveni doručovat knihy z knihovny.  

S tím vším jsme počítali. Když ale přišla žádost ze Sociálních služeb, kde se nákaza tak rozšířila, že bylo 

takřka nemožné zajistit péči o seniory, bylo to za hranicemi původně představitelného. Ale ani tady 

skauti nezklamali. Ve chvíli největší potřeby se k pomoci v první linii přihlásili Heduš, Žirafa, Mýval 

a Balů. Můj obdiv a díky mají všichni, kdo se zapojili. Ale tito čtyři? To slovy popsat neumím.   

První vlna koronaviru na jaře byla náročná, druhá ještě náročnější. Přinesly mnoho zlého. Mně ale 

zároveň udělal obrovskou radost přístup našich skautů. Ve chvíli, kdy bylo potřeba pomoci, byli 

připraveni. Rok 100. výročí našeho založení v Semilech jsme tak naplnili skautštější činností než kdy 

předtím. Službou. Za to moc děkuji. Rok 2020 je za námi. Všem nám přeji, aby ten příští rok byl lepší.  

Snad se nám v roce 2021 podaří uspořádat odložené oslavy a oslavíme první rok druhého století 

skautování v Semilech co možná bez omezení.  

Už teď si můžete napsat do svých diářů pár termínů:  

2. dubna Vernisáž skautské výstavy v muzeu spojená s křtem knihy o semilském skautování 

1. května Slavnostní předání Skautské aleje 

8. května Skautský den na Ostrově 

 

Věřím, že to bude krásný rok. Máme se v něm na co těšit. 

Jan Farský | Bagy | vedoucí střediska 
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Zprávy z oddílů 
 

Benjamínci 

Minulý školní rok jsme se zaměřili poznávání lesa. Na podzim jsme tedy hodně chodili na procházky do 

nedalekého parku, kde jsme se toho spoustu naučili. Za první půlrok jsme rovněž stihli absolvovat tři 

oddílové a jednu střediskovou akci. Nejprve jsme vyrazili na výlet do okolí Semil, potom jsme měli 

přespávací akci v Bozkově, kde se benjamínkům obzvlášť líbilo! V prosinci jsme měli celkem dvě akce - 

jednak jsme navštívili semilský domov seniorů, kde jsme společně s babičkami a dědečky ozdobili 

perníčky a rozdali mikulášskou nadílku. Vrcholem prvního pololetí potom byla celostředisková besídka, 

kde benjamínci vystupovali s lightstickovou show. 

Druhé pololetí pro nás bylo poněkud zvláštní, protože nám do něj zasáhla epidemie covidu. I tak jsme 

ale stihli v lednu donést krmení pro lesní zvěř ke krmelci na Výstrčce a vyrazit do bazénu. Potom nastala 

doba roušek a omezení, až jsme byli nakonec  všichni nuceni v rámci zlepšení epidemiologické situace 

veškerou oddílovou činnost zastavit. Během této doby benjamínci dostali pár úkolů prostřednictvím 

e-mailu a vzájemně jsme si dopisovali, jak se všichni máme. Činnost oddílů mohla být obnovena až před 

prázdninami. Stihli jsme tedy ještě pár schůzek, kde jsme se pomalu začali těšit na tábor. Minulý školní 

rok byl také pro nás specifický tím, že naše tradiční předávání nejstarších benjamínků do vyšších oddílů 

neprobíhalo před táborem, ale bylo posunuto až na září – předali jsme Brejlovce, Třešinku, Piki, 

Pavouka, Vlčici a Smajlíka. 

Klára Holatová | Kleris 
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Vlčata 

První akcí roku 2020 byl lednový výlet do Libštátu na záchrannou stanici, kde nám pan Včelák velmi 

ochotně ukázal všechna zvířata, o která se stará. Vzhledem k třeskuté zimě jsme se vrátili do klubovny 

dříve a vlčata si uvařila buřtguláš za klubovnou. Únorové přespání v klubovně jsme zahájili výrobou 

hudebních nástrojů, po které následovala večerní povídací čajovna s přípravou bylinných čajů. 

V sobotu jsme si užili vycházku na Výstrčku, etapu, stavění bunkrů z větví pokácených smrků i nové hry 

s kostkami. V březnu přerušil naši činnost na tři měsíce koronavirus. Nemohli jsme se vůbec scházet 

a rodiče byli natolik vytíženi úkoly ze škol, že do plnění námi připravených úkolů se zapojilo jenom pár 

chlapců. Vedoucí využili období koronaviru k dalšímu zvelebení klubovny. Společnými silami jsme 

obrousili a nově natřeli stůl. V červnu jsme se naštěstí vrátili ke každotýdenním schůzkám a stihli jsme 

i výlet na Cimrmanovu vyhlídku a k prameni Jíloveckého potoka. Bylo skvělé se po tolika týdnech zase 

vidět a hned na uvítanou jsme si zakřičeli vlčácký pokřik z plných plic. Poslední akcí školního roku bylo 

vyhlášení nejlepší docházky a vyhodnocení celoroční hry Moje zoo. Vyhlášení jsme si zpříjemnili 

opékáním jablek na ohni.  

Tábor na Žumberku, každoroční vyvrcholení celoroční činnosti, se letos nesl v indiánském duchu a po 

táboře přešla ke skautům 3 vlčata.    

Ve školním roce 2020-21 zůstává vedoucí oddílu Želva (Adéla Jechová) a jejím zástupcem je nově 

Lukinelo (Lukáš Koňák). Ryba (Daniel Rypl) a Racek (Vít Chlupáč) přešli k oddílu roverů po dvou letech, 

co svůj čas věnovali vedení schůzek i táborům. Budou nám ve vedení chybět. Do oddílu roverů odešla 

též Žížala,  i té děkujeme za pomoc v uplynulém roce. Do pozic oddílových rádců nastoupili Burák 

(Matyáš Buryanec), Poupě (Dominika Poupová) a Superman (Karel Mařatka). Každotýdenní schůzky 

letos probíhají v pondělí a v úterý vždy od 16 do 18 hodin. Jedinou akcí, kterou jsme stihli před druhou 

vlnou koronaviru, bylo přespání v klubovně s krásným slavnostním rituálem rozdělení vlčat do jejich 

šestek. Každé vlče získalo ve svitu plápolajícího ohně u Poradní skály vlčí zub, každá šestka vlajku své 

barvy a šestníci navíc olemované šátky. 

Adéla Jechová | Želva 
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Světlušky 

Rok 2020 byl jak pro vedení, tak i pro samotné světlušky opravdu velkou výzvou. Před začátkem 

pandemie jsme stihly uspořádat první oddílovou akci v podobě přespání v naší skautské klubovně.  

V této době jsme měly schůzky každou středu od 16:00 do 17:30. kde se nás většinou scházelo  

okolo 15.  

Po tří měsíční pauze jsme na začátku června uspořádaly náš další výlet z Malé Skály do Dolánek.  

Poté jsme se viděly až na táboře, kterého se letos zúčastnilo 13 světlušek a dvě vedoucí: Tuči se 

Sardinkou. Celotáborová hra byla inspirována životem tajných agentů. Světlušky tak cestovaly do 

různých koutů světa a sbíraly indicie, které je dovedly až k vytouženému pokladu. Během tábora jsme 

také podnikly několik výletů. Jedním z nich byla návštěva centra Exotika na ranči, kde si světlušky mohly 

prohlédnout šelmy, opice a jiná zvířátka. Na konci tábora jsme předaly čtyři světlušky ke staršímu 

oddílu. 

V novém školním roce k nám přibylo pět nových světlušek a aktuálně nás je 17.  

Schůzky máme stále ve středu od 16:00 do 17:30. Od října jsme však musely přejít na formu distančních 

schůzek, která probíhá v podobě úkolů, jež světlušky mohou plnit, ale vzhledem k náročnosti školní 

online výuky nejsou povinné. 

 Klára Mocková | Tuči 

 

 

 

 

  



7 

Skauti 

Rok 2020 byl, i přes koronavirová omezení, plný zážitků a dobrodružství, které jsme s oddílem měli 

možnost prožít. 

Skautská družina je odjakživa základním kamenem funkčního oddílu. Proto klademe důraz na práci 

s rádci a podrádci družin – právě motivované vedení dokáže strhnout k aktivitě všechny další. Proto 

jsme pro vedení družin uspořádali bowlingový turnaj a pravidelně se jako oddílová rada potkávali, ať 

už v klubovně či u Balůa doma. Na konci prázdnin jsme uspořádali rádcovský kurz, kde si mohli kluci 

doplnit a osvojit nové znalosti a dovednosti. 

Pokud to epidemiologická situace dovolila, vyráželi jsme jednou měsíčně na oddílovou výpravu. 

Nebojíme se nepohodlí, a proto jsme jako cíle výprav vybírali chaty bez elektřiny a vody.Strávit víkend 

na takové chatě je dobrodružství samo o sobě. Dvakrát jsme navštívili střediskovou chatu v Jizerní 

kotlině, kde jsme se především učili rozdělávání ohně v nepříznivých podmínkách či vaření v kotlíku. 

V červnu nás osmnáct vyrazilo na cyklovýlet do okolí, na kterém jsme uzavřeli naši celoroční hru 

Dobývání Ameriky. Nejvíce území za celý školní rok zakoupili Jeleni pod vedením Lišáka – Richarda 

Mlejnka. 

Po celý rok jsme měli čtyři družiny, které se pravidelně potkávaly na každotýdenních schůzkách a 

jednou měsíčně jsme v klubovně měli oddílovou schůzku. Od tábora posílil tým vedoucích Kohout – 

Sebastian Kuršel. 

Činnost oddílu však nejsou jen družinové schůzky a výpravy. Nebráníme se například ani závodům. Na 

lednový Chilkoot jsme vyslali čtyři hlídky. Chystali jsme se rovněž obhajovat vítězství na říjnovém 

Memoriálu Tomáše Hübnera, ročník 2020 byl však zrušen. V červnu a září jsme pekli bramboráky 

v semilských Sociálních službách a letos se kluci velmi zapojili do organizačních příprav tábora.  

Od tábora pracujeme se skautskými stezkami – skvělým metodickým nástrojem. Ti nejúspěšnější již 

splnili mnoho úkolů a vyzkoušeli si některou z připravených výzev. 

Plánů bylo ještě více. Ty nám však koronavirus překazil. Více informací o našich akcích naleznete 

v oddílové kronice, kterou vede Balů. Přispívají do ní však všichni další členové oddílu. 

Tomáš Jech | Balů 

 

 

 

 

 

 



8 

Skautky 

První polovinu roku 2020 jsme zahájili 11. – 12. 1. přípravou na Chilkoot. Skautky pod vedením svých 

rádkyň – Vydry a Šerchy podnikly přespání v klubovně, které bylo zaměřeno na téma Arktida. Soutěžily 

ve dvou týmech – lachtani a mroži o nejvíce ulovených rybiček. Ty získávaly za splněné úkoly během 

celé akce. Na jejím konci pak družiny získaly nová území do celoroční hry Jeden svět s Grétou. Během 

programu si připomněly skautské dovednosti, které by mohly v zimním závodě Chilkootu potřebovat. 

Ten se konal o týden později – 18. 1. a příprava skautek se více než vyplatila. Ze 17. hlídek se na 2. místě 

umístila Vydra s Klárkou, na 6. místě Dešťovka a Smíšek, a na 9. místě Růžička a Judy. V únoru nás 

čekala návštěva domova seniorů, s nimiž jsme vyráběli papírové řetězy, a poté jsme si společně 

zazpívali lidové písně. Třetí víkend v únoru jsme podnikly společnou výpravu se 4. dívčím oddílem 

z Turnova, abychom společně oslavily Den sesterství.  

Další jarní akce byly kvůli první vlně koronaviru bohužel zrušeny. V době přerušení skautingu jsme se 

se skautkami snažily o udržení kontaktu, ať už dopisy s inspirací na různé aktivity či jinak.  Družina 

Vlaštovek dokonce pořádala online schůzky. Na činnost jsme navázaly v červnu hned po obnovení 

skautingu, a to výpravou do Jizerní kotliny. Jelikož Šerchy na tábor tento rok už nejela, předala večer 

u slavnostního ohně rádcovství družiny Vážek nové rádkyni Růžičce a popřála jí hodně zdaru. 

A pak už nás čekal tábor a po prázdninách nový skautský rok. Ten jsme naplánovaly na již druhé putovní 

oddílové radě, tentokrát v Beskydech, kam jsme se vydaly ve složení Smíšek, Vydra, Rosnička, Ještěrka 

a Heduš. Kromě plánování akcí jsme si užily mnoho legrace a poznaly nová místa. Se skautkami jsme se 

pak sešly na první oddílovce 4. 9., kde jsme domluvily termíny schůzek a rozdělily obsazení družin. Na 

táboře přestoupily do našeho oddílu tyto světlušky: Čuču, Delfínek, Liška, Rošťanda. Přišlo také několik 

nováčků – Esterka a Justýnka. V současné době navštěvuje oddíl 18 členek pod vedením Vydry, 

Ještěrky, Rosničky a Hedviky. Občas nám vypomáhá Kukačka s Kraldou. V úterý vede družinu Vážek 

Růžička, ve čtvrtek se schází družina Vlaštovek pod vedením Dešťovky, které Vydra předala na táboře 

rádcovské žezlo. 

Skautský rok jsme zahájily první víkendovou výpravou – „zavařovačkou“ ve dnech 2. – 4. 10. Stejně jako 

minulý rok, i letos bylo naším cílem se zavařit – rozuměj stmelit kolektiv a zároveň si něco zavařit  

Prozkoumaly jsme krásy Českého ráje, pomohly se sběrem jablek v sadu, vařily na ohni a vyrobily si 

pečený čaj. Tato akce byla bohužel opět na dlouhou dobu poslední. Skauting byl vzápětí znovu kvůli 

druhé vlně koronaviru přerušen. V prosinci se skauting díky bohu opět obnovuje a my se již těšíme, až 

se potkáme na vánoční oddílové výpravě a uděláme si takovou malou oddílovou besídku. Ozdobíme 

stromeček pro zvířátka, předáme si vánoční dárky a budeme se těšit z toho, že jsme opět spolu. Snad 

nám to již vydrží. 

Iva Stehlíková | Heduš 
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Roveři a rangers 

Roveři vstoupili do roku 2020 v počtu 27 členů. Od začátku jara jsme se scházeli spolu s lomnickými na 

louce u chaty v Jizerní kotlině, kterou jsme zvelebovali a začali se stavbou dřevěné jídelny zastřešené 

plachtou po vzoru staveb na Žumberku. V první vlně koronaviru se zapojili ve spolupráci s ČČK Jablonec 

nad Nisou především ti dospělí z nás, ale i mladší se mohli připojit k roznosu Semilských novin a letáků. 

V létě nám situace nedovolila žádné přepady, ale rozvolnění na konci prázdnin umožnilo již tradiční 

účast v železniční soutěži Křížem krážem. Na podzim se situace začala opět zhoršovat a dobrovolnická 

pomoc probíhala za organizace Balůa. I celostátní roverské akce přešly do režimu online workshopů 

a přednášek, jichž se mohl každý z nás zúčastnit ze svého domova. Formát rozsvícení vánočního stromu 

nám neumožnil charitativní prodej a tak doufáme, že se budeme alespoň podílet na roznášení 

Betlémského světýlka. Kromě toho jsme v prosinci ještě uspořádali online deskohraní. 

Jan Lengál | Prófa 
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Kmen dospělých 

Mladší členové kmene působili jako střediskoví činovníci – Baghíra, Takin, Ježek, Mirka, Eva nebo 

Šaman. Další úspěšně vychovávají své potomstvo a je krásné, když se s jejich dětmi nebo vnoučaty již 

setkáváme v našich oddílech. Někteří se podílejí na patronátu nad Riegrovou stezkou, věnují se 

opravám chaty v Jizerní kotlině anebo přispěli na vybudování Jubilejní skautské aleje. 

Činnost kmene byla zásadně omezena pandemií covid-19, ale i churavostí dvou našich členek, které 

dosud patřily k nejaktivnějším. Podle možností jsme se navštěvovali, a to i s oldskauty, kteří nejsou 

našimi členy. Společná akce byla jediná – posezení v klubovně 28. února. Dlouho připravovanou oslavu 

devadesátin br. Pana bohužel překazil koronavir. Je úžasné, že i v našem kmeni se našli tací, kteří 

ochotně pomáhali sousedům nebo dokonce nastoupili jako ošetřovatelé v domově seniorů. 

Hlavním úkolem členů kmene byla příprava almanachu k 100. výročí semilského skautingu. Spočívala 

především v pátrání po pamětnících a nahrávání jejich vzpomínek, čímž vzniká zajímavý a cenný 

zvukový archiv hlasů našich starších bratrů a sester. Získávány byly staré fotografie, alba i poválečné 

kroniky. Většinou bohužel přicházíme pozdě, když zjišťujeme, že pamětníci nás již opustili 

a nenahraditelné dokumenty byly zničeny.  

Během podzimu se s naší pomocí také připravoval br. Ondřej na skautský slib, který vzhledem 

k vládním opatřením musel být odložen na jaro 2021. 

 

Ivo Navrátil | Bobr 
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Oddíl Lomnice nad Popelkou 

Kalendářní rok začal pro skauty v Lomnici velmi pozitivně, a to úspěšnou tříkrálovou sbírkou, kde jsme 

pro Charitu vybrali více než 25 tisíc korun a také tradičním Chilkootem s rekordní účastí. V březnu však 

naši činnost velmi nekompromisně usekla všem dobře známá pandemie koronaviru, kvůli které jsme 

se až do června nemohli stýkat. Jediná aktivita, které probíhala, byla práce roverů na kultivaci louky 

v Jizerní kotlině. Bohužel jsme tak museli zrušit mimo jiné i plánované okresní kolo Závodů vlčat 

a světlušek. Bylo to skutečně smutné období. V červnu jsme se snažili co nejvíce využít zbývajícího času, 

a tak všechny čtyři družiny místo schůzek podnikaly delší výlety do okolí, případně skauti vyráželi na 

louku v Jizerní kotlině. Po prázdninách jsme se znovu sešli plni elánu a u vlčat i s velkým množstvím 

nováčků. Skauti a skautky zahájili už o prázdninách na celovíkendové výpravě do Benešova. Oba oddíly 

ještě uspořádaly výpravu na Riegrovu stezku a dvě noční hry v ulicích města. Vedení a roveři ještě stihli 

letos omezenou podobu tradiční cestovatelské akce Křížem krážem, kterou jsme si i tak velice užili a byl 

to skvělý teambuilding. Poté bohužel opět přišel zákaz činnosti a my jsme museli zrušit široké spektrum 

plánovaných akcí. Protože jsme nechtěli činnost pozastavit úplně, přešli jsme na distanční formu 

skautování. Skautky a skauti se každý týden pravidelně scházeli na online schůzkách přes Google Meet. 

Vlčatům a světluškám jejich vedení každý týden připravovalo dopisy a rozváželo je do schránek. Dopisy 

obsahovaly úkoly a tipy především na venkovní aktivity. Nebylo to sice plnohodnotné skautování, ale 

pro nás bylo jednodušší takto přečkat dobu zákazu. Roveři se během této doby rozhodli pomáhat 

ohroženým lidem s nákupy a také po výpadku pečovatelek zajišťovali zásobování místního 

pečovatelského domu. Pegi navíc na několik dní zamířil vypomoci do Nemocnice s následnou péčí, kde 

kvůli koronaviru došlo k rozsáhlým výpadkům personálu. Jakmile byly začátkem prosince schůzky 

povoleny, ihned se všechny čtyři družiny začaly scházet podle původního plánu na běžných schůzkách. 

Uvidíme, jak dlouho současný stav vydrží a jak se budeme, či nebudeme moci scházet, doba je těžká 

a skautování příliš nepřeje. Doufáme především, že se podaří uspořádat lednový Chilkoot a že tak 

nebudeme muset přerušit letitou tradici závodu. 

Jan Pekárek | Pegi 
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Žumberk 2020 

Tábor každý rok připravujeme nejpozději od března. A to byl letos koronavir v plné jarní síle. Rušili jsme 

jednu skautskou akci za druhou, nemohli se potkávat jinak než online. Přesto jsme byli skálopevně 

přesvědčení, že tábor proběhne. To by nám (a rodičům) přece nemohli udělat! A tak jsme připravovali 

program, zajišťovali povolení, nájemní smlouvy, ohlašovali na příslušné úřady tábor, který se podle 

tehdejších pravidel nesměl konat…  

Když pak v květnu přišlo rozhodnutí, že tábory budou, bylo naštěstí vše připraveno. Tábor pro nás letos 

připravili četaři pod vedením Ryby, v kuchyni nám vyvářeli Jiřina Farská a Denisa Strmisková, Monika 

Hnídková s Klárou Svobodovou a Dušan s Markem, o náš zdravotní stav se postarali Červik, Gepard, 

Bohunka a Béda, hospodářem byla Šťopka a Toom a vedoucím tábora byl Bagy. 

Koronavirus náš tábor v podstatě neovlivnil. Museli jsme pouze omezit pohyb mimo tábor. Jen skuteční 

pamětníci ale pamatovali tak rozbahněnou louku. Už od června byla promočená a každý deštík dělal 

z tábořiště bahenní lázně. Po celém táboře jsme měli postavené chodníky z podlážek, bláto bylo jak 

bezedné. A novinkou byly i vši, s kterými jsme museli bojovat hned na začátku. Zvláště pro vedoucí tak 

byl tábor značným náporem, všichni ale skvěle obstáli a svým svěřencům připravili krásné i silné zážitky.  

 

Vlčata 

Letošní tábor na Žumberku se nesl v duchu indiánů pod vedením Želvy, Lukinela, Ryby a Racka. Kmen 

Seneků měl sedm statečných indiánů, stejně tak i kmen Vastéků. Vlčata během celého tábora plnila 

sedm osobních zkoušek s menšími úkoly. Při úspěšném překonání zkoušky přišlo ocenění v podobě 

vzácného barevného pírka na indiánskou čelenku, která zdobila hlavy našich indiánů každý večerní 

nástup. Nejvíce pírek, a to všech sedm, získal Medvěd. Po vzoru indiánů jsme věnovali čas rukodělným 

činnostem, jež vyvrcholily družinovou výrobou dřevěných totemů. Jelikož jsou indiáni velmi spjati 

s přírodou, věnovali jsme se ptactvu i hmyzu a z léčivých bylin jsme si uvařili dobrý čaj. Čajem však naše 

kuchařské umění nekončilo. Kmeny indiánů si na ohni opekly dokonce špízy z bizoního masa. Lov 

bizona jsme museli samozřejmě trénovat, a tak nechyběla střelba z luku ani ze vzduchovky. Letos bylo 

po pár letech opět možné koupat se ve Velké Strace a zavítali jsme i do žumberského lomu. Počasí na 

koupání však bylo zřídkakdy. Během tábora často pršelo, a tak nám dny zpestřovalo pořádné táborové 

blátíčko. Každý den si také některé z vlčat vyzkoušelo službu v kuchyni a nechyběly ani noční hlídky 

a pozorování hvězd. Volný čas jsme trávili hrami v lese, softbalem, lakrosem, zpíváním s kytarou nebo 

nácvikem scének k táborovému ohni. Na výlet jsme se tentokrát vydali do hřebčína ve Slatiňanech.  

Adéla Jechová | Želva  
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Světlušky  

Začátkem letních prázdnin se světlušky vydaly na Žumberk, kde každoročně probíhá náš letní tábor. 

V letošním roce se ho zúčastnilo třináct světlušek a dvě vedoucí: Tuči (Klára Mocková) a Sardinka (Sára 

Motejlková). Tábor byl náročný hlavně kvůli nepříznivému počasí, s kterým jsme si ale dokázali poradit. 

Celý tábor provázela světlušky hra na motivy tajných agentů. Snažily se nalézt co nejvíce indicií, které 

napomáhaly k vyluštění šifry a následně k hledání pokladu. Světlušky se během tábora vypravily 

na spoustu výletů a tábor si užily. 

Klára Mocková | Tuči 

 

Skauti 

Letos se na žumberský tábor vydaly tři družiny – celkem 18 kluků, u kterých se vystřídalo postupně 

5 vedoucích (Balů, Pití, Benda, Prófa a Kohout). Třítýdenním táborem nás provázela celotáborová hra 

na motivy románu R. L. Stevensona Ostrov pokladů. Pro kluky jsme připravili 10 etapových her, 

ve kterých byli nejúspěšnější Kamzíci. Chtěli jsme, aby kluci měli možnost zdokonalovat se i jako 

jednotlivci, a proto jsme připravili i tradiční osobní zkoušky. Nejvíce jich splnili Puštík a Pinguin. Bílé orlí 

pero ušlechtilosti získal Opičák a sedm kluků složilo na závěr tábora skautský slib. 

           Tomáš Jech | Balů 

Skautky 

Inspirací pro letošní celotáborovou hru, byla knížka Boj o ostrov, jejímž autorem je spisovatel Arthur 

Ransome. Dvě posádky – Vážky a Vlaštovky – pod vedením rádkyní Růžičky a Vydry usilovaly 

o překonání překážek při plavbě na ostrov a jeho osidlování. Celým táborem je provázela píseň Vzhůru 

na palubu, kterou byl zahajován večerní rituál. Tábor vedla Rosnička s Ještěrkou, kterým pomáhala 

nejprve Kralda; tu po týdnu vystřídala Móňa s Žirafou. Skautky se účastnily tradičních i netradičních 

programů, mezi které patřily například Mistr uzlař, Silnice, Nejmotornější motorák, wellness 

odpoledne, vyrábění z korálků, stavba vorů, lesních obydlí i pece. Skautky se mimo jiné vydaly na puťák 

do skalního města Toulovcovy Maštale. Cestou navštívily zámek v Nových Hradech a setkaly se zcela 

náhodou u nocoviště i se Šamanem. Při závěrečné zpětné vazbě se oddíl shodl na tom, že se letošní 

tábor nesl v duchu stmelování kolektivu. Vydra úspěšně splnila tři orlí pera a Dešťovka byla oddílem 

zvolena letošní Fajn holkou.  

 

Iva Stehlíková | Heduš 
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Benjamínci 

Na tábor jsme se po koronavirové pauze hodně těšili. Byli jsme moc rádi, že i tentokrát jsme měli zadtné 

pomocníky, a to v podobě Majky, která se spolupodílela na programu, a Veverky, který zajišťoval 

zásobování, ranní rozcvičky a blbnutí v tělocvičně. Protože jsme ve školním roce nestihli probrat všecko 

z celoročního tématu o lese a přírodě, rozhodli jsme se v něm pokračovat i na táboře. Chodili jsme 

proto hodně ven, kde jsme pozorovali přírodu, zkoušeli jsme také nejrůznější pokusy – nakličovali jsme 

si semínka, pozorovali hvězdy, zkoušeli apetit mravenců, kouzlili jsme za pomoci fyziky. Poprvé jsme si 

také vyzkoušeli uspořádat táborovou pouť a poklad po vzoru žumberského tábora. U pokladu byli 

benjamínci rozděleni na tři skupinky, kdy každá skupinka šla podle mapy a děti cestou sbíraly šifry, až 

nakonec objevily poklad tuněchodských předků. Při táborové pouti se utvořily malé skupinky, kdy si 

každá z nich musela vymyslet nějakou pouťovou atrakci. Měli jsme sportovní stanoviště, strašidelný 

hrad, deskové hry, masážní salón a duhový relaxační a zkrášlovací salón. Vše bylo nakonec zakončeno 

diskotékou. Náš letošní tábor byl po všech stránkách úspěšný, podařilo se nám zrealizovat vše, co jsme 

chtěli, a hlavně jsme konečně našli posilu do vedení. Majka se uvolila, že to s námi zkusí, a my jsme 

za to moc rádi! 

Klára Holatová | Kleris 
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Žumberk 2020 - přehled nákladů a výnosů 

Náklady Částka v Kč 

materiál 

mj. nářadí, drogerie, léky, drobný 

materiál, vybavení – plachta na kuchyň, 

stěny na hangár 

47 164 

odměny pro táborové soutěže 14 275 

potraviny 107 087 

opravy a udržování oprava osad a teepee 12 743 

cestovné 
osobní doprava na tábor a zpět, doprava 

během tábora 
7 447 

ostatní 

poštovné, kopírování 10 000 

nájemné cyklopřívěsu 3 146 

nákladní doprava 14 520 

ostatní – mj. rozbor studny, vstupné 7 541 

  

Výnosy Částka v Kč 

účastnické poplatky celkem 183 450 

   

Náklady celkem 215 764 

Výnosy celkem 183 450 
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Oddíl Lomnice nad Popelkou  

– tábor - 

Letošní tábor byl pro nás poněkud specifický, protože nebyl vrcholem celoroční činnosti, ale sešli jsme 

se pouze po několika červnových schůzkách. Vydali jsme se na 14 dní na skvěle vybavené tábořiště 

Svatá Kateřina, které jsme si pronajali od skautů ze Dvora Králové. Podobně jako loni vyrazilo celkem 

24 dětí společně s několika vedoucími. Vaření tentokrát poprvé obstarávali Moňous a Šucka, za což jim 

děkujeme. Na celotáborovou hru, která se týkala kouzelnického světa Harryho Pottera, byly skupiny 

vytvořeny vyrovnaně napříč družinami, zatímco zbytek programu měla každá družina samostatně. Po 

rozdělení do bradavických kolejí tak všichni zažili hodiny přeměňování, obrany proti černé magii i třeba 

vytváření lektvarů. Skauti a skautky poprvé vyrazili z tábora na vícedenní výlet – na programu byl 

náročný puťák do Krkonoš. Cesta přes Černou horu se spaním v Peci pod Sněžkou a s ranním výstupem 

na východ slunce na naši nejvyšší horu byla skutečně pro mnohé výzvou, kdy více než polovina z nás 

byla na Sněžce vůbec poprvé. Vlčata a světlušky vyrazily na Hrádeček u Trutnova. Společně jsme také 

navštívili krásnou přehradu Les království nebo úžasné koupaliště v Trutnově. Celý tábor se poměrně 

vydařil, a snad jedinou kaňkou bylo věčné kácení, jež lestníci provozovali v nedalekém lese, a také 

chybějící přepady, kvůli covidu zakázané – ty jsme si však bohatě vynahradili hned několika nočními 

hrami. Z tábora jsme se domů vrátili plni očekávání nového skautského roku, který snad virem bude 

poznamenán trochu méně než ten předešlý. 

Jan Pekárek | Pegi 
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Klubovna 

Klubovna ve Vysocké ulici 404 nám slouží už 30 let, vlastní ji město Semily, které nám ji pronajalo za 

1 Kč v roce 1990. V posledním roce se o ni jako naši správci ochotně starali Burák s Poupětem. 

Pořád orodujeme za nutnou rekonstrukci, kterou už tato stará budova a její nedostatečná kapacita 

vyžaduje. Na konci roku 2019 se nám podařilo uspět v participativním rozpočtu a zvítězili jsme 

s projektem rekonstrukce a odvodnění sklepa klubovny, díky čemuž uvolníme skladovací prostor půdy 

pro další klubovny. Než ale město Semily přistoupilo k realizaci, přišla krize spojená s coronavirem 

a projekt rekonstrukce klubovny zastupitelé o rok odložili. My jsme však nelenili a sháněli dotace jinde. 

Podařilo se u Místní akční skupiny Achát – zjistili jsme potřebné, shromáždili podklady, na městě dali 

dohromady žádost a uspěli jsme. Rekonstrukce sklepa tak může v roce 2021 proběhnout v rozšířené 

verzi za necelých 900 tisíc Kč. Původně měla být hotová v dubnu, ale firmy mají moc práce, snad se 

stihne konec prázdnin. Ušetřili jsme tak městu v jeho rozpočtu 510 tisíc Kč. 

V listopadu nám začalo do dožilé střechy vydatně téct. Eternit už je za hranicí své životnosti a ani vrstvy 

mechu mu neprospívají. Zateklo na půdu a voda protekla i stropem do společenské místnosti, kde 

opadala malba. O situaci jsme obratem informovali město. Že je střecha špatná a je potřeba ji vyměnit, 

víme už déle a město o tom opakovaně informujeme. I díky tomu už máme od pana Novotného 

z Lomnice nad Popelkou rozpočet na opravu střechy včetně nových střešních oken pro nové klubovny 

a zvýšení prostoru pro nové sociálky. Cena je 730 tisíc Kč. S žádostí o urychlenou realizaci jsme se 

obrátili na město a teď čekáme na vyjádření. Pevně věřím, že nás v této havarijní situaci město nenechá 

a pomůže. 

Bylo by skvělé, kdybychom první rok druhého století skautování v Semilech mohli oslavit v klubovně, 

do které neteče a která odspodu nevlhne… 

 

Knihovna 

Naše středisková knihovna v současné době obsahuje celkem 473 evidovaných svazků rozdělených do 

devíti kategorií – metodika, historie, osobní růst, příroda, dovednosti, hry, dramatizace, dobrodružné 

a dětské. Knihy jsou přehledně barevně rozlišeny podle kategorií a vyrovnány k dispozici ve skříni na 

chodbě v patře.  

Letos v lednu byla provedena inventura všech knih a přelepeny všechny vybledlé štítky. Fond byl 

doplněn o dalších 82 knih. Jednalo se o knihy nezařazené v systému, knihy nové a o dary. 

Nejvíc výpůjček mají za letošní rok už tradičně vedoucí oddílů. I to lze považovat za jeden z ukazatelů, 

jak kvalitní oddílové vedení v současné době máme. 
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Chata v Jizerní kotlině 

Na podzim 2019 jsme převzali Chatu v Jizerní kotlině. Chatu, kterou postavili semilští vodní skauti 

v roce 1946.  

Ještě v zimě do ní na přespání vyrazili naši skauti. Pěšky, s dobrodružným nočním přeplavením řeky na 

pramici (dar od mimoňských vodních skautů). V době omezení činnosti nejvíce chatu využívali jako své 

zázemí lomničtí skauti, kteří na protějším břehu postupně zřizují své nové tábořiště.  Po uvolnění 

v červnu přenocovaly v chatě i naše skautky.  

V říjnu a listopadu jsme na chatě udělali novou střechu. Hliníkové šablony z vlnitého plechu by měly 

dobře sloužit aspoň pár desítek let. Se střechou nám kromě aktivních skautů pomohli: s oplechováním 

komína Jirka Mlejnek – klempíř, s pokládáním střechy Pavel Farský a sponzorsky se šrouby Zdeněk 

Chlupáč – Chalko.   

V prosinci jsme pak Chatě dopřáli třetí okno do stěny směrem k Jizeře. Do místnosti tak půjde více 

světla a bude vidět na řeku i tábořiště naproti. Okno včetně okenice daroval a do chatky i zabudoval 

Pavel Farský. 

Chatka za rok dost prokoukla, ulehčili jsme jí od nánosů skladovaných věcí, udělali novou střechu 

a nové okno, v roce 2021 nás čeká zabydlování.   
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Hospodaření střediska 

Velký dík za poskytnutí dotací patří městu Semily, městu Lomnice nad Popelkou, Libereckému kraji, 

MŠMT a Junáku – českému skautu, z. s. 

 

 

 

 

 

 

Seznam sponzorů střediska 

(leden – prosinec 2020) 

FINANČNÍ DARY 

30 000 Kč Jan Kindermann 

30 000 Kč IZOL94 s.r.o. 

15 000 Kč Pavel Farský 

10 000 Kč Nadace Preciosa 

8 000 Kč  Jan Farský 

7 000 Kč  Petr Kužel 

6 000 Kč  BENING s.r.o. 

5 000 Kč  Eva Šulcová 

5 000 Kč  Darina Janoušková 

2 640 Kč  Zdeněk Chlupáč 

2 000 Kč  Alena Opočenská 

1 000 Kč  Dušan Pleštil 

Děkujeme! 

 

Patroni stromů ve skautské aleji: 

Jan Farský, Petr Tomíček, Stanislav Gajzler, Jana Krejsová, Marián Mihalo, Libor Štrauch, Barbora 

Voleská a Ondřej Vraštil, Milan a Jana Jechovi, Tomáš Fiala, Vojta Kousal, Iva Šírová, Eva Štrauchová, 

Převrátilovi, Tomáš a Adéla Jechovi, Alena Opočenská, Ája Matěchová, Sebastián Kuršel, Kateřina 

Rážová, Ivo Navrátil, Rostislav Plíva, Eva Štréglová, Adam Babec, Daniel Činovec, Eva a Radek Šulcovi, 

Miroslava Buchtová, Bodnárovi, Martina Hýrková, Tomáš Sábl, Kristýna Hlaváčová, Jitka a Matěj 

Nedomlelovi, Lenka Patková, Líba Pražáková, Svobodovi, Petr Šír, Lenka Hřibová, Václav Bureš, Olga 

Komadová, Martina Housová, TJ Sokol Terezín, Oldskauti Semily, Ondra Kráčalík, Jarda  Vávra, Otakar 

Šprdlík, oddíl Benjamínků, Martina Kroupová, Vrtilkovi, Edita Warman, Zuzana Klodnerová, Veronika 

Myslivcová a další dárci, kteří si nepřáli být zveřejněni. 

 

Patroni laviček ve Skautské aleji: 

Lena Mlejnková, manželé Kuršelovi, Jiří Mihalo 
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Skautská pomoc v době koronavirové 

Již v jarní vlně epidemie nabídli skauti z našeho střediska pod vedením Prófy pomoc městu.  

Na podzim převzal iniciativu Balů a stal se koordinátorem dobrovolnické pomoci na Semilsku 

a Lomnicku. Od 16. října jsme tak zajišťovali nákupy potravin a léků pro seniory v Semilech a Lomnici 

nad Popelkou. 

Žádostí o samotné nákupy nebylo mnoho, takže jsme seniorům vycházeli vstříc i s dalšími potřebami, 

o které nás žádali (venčení psů, úklid bytu, zajištění dovozu obědů, atd.). Na krizovém telefonu jsme 

byli k dispozici nonstop. 

Začátkem listopadu jsme pomáhali s péčí o seniory v Sociálních službách, kde řešili akutní nedostatek 

vlastního personálu. Naši čtyři skauti zde dobrovolnicky odpracovali 183 hodin. V Dětském domově 

jsme tři týdny denně pomáhali dětem se školními povinnostmi. Práce s dětmi je nám přeci jen nejbližší. 

 V Lomnici nad Popelkou jsme od začátku října pomáhali s nákupy potravin, vyzvedáváním léků a dopisů 

na poště klientům Pečovatelské služby Lomnice. Pegi téměř měsíc docházel do Léčebny dlouhodobě 

nemocných – obdivuhodná práce. 

Postupem času jsme rozšířili naše služby i na osoby, které jsou v karanténě. Pomáhali jsme i v semilské 

knihovně, která byla vzhledem k vládním nařízením dočasně uzavřena. Aby senioři a lidé v karanténě 

nepřišli o možnost si knihy půjčovat, mohli si objednané knihy nechat po Semilech doručit naším 

skautským dobrovolníkem. 

Výborně nám fungovala spolupráce s Oblastním spolkem Českého červeného kříže Semily. Připravili 

pro naše dobrovolníky kurz péče o osoby připoutané na lůžko a zajišťovali našim členům ochranné 

pomůcky. 
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Riegrova stezka – patronát 

Od září 2019 se každý týden vydá někdo z patronů na Riegrovku, aby ji uklidil a upozornil majitele – 

město Semily - na případné opravy. O letních prázdninách uklízíme Riegrovku dokonce dvakrát týdně. 

Zájem turistů o Riegrovu stezku je obrovský, i místní prohlašují, že tam tolik lidí nikdy nechodilo. A tak 

je naše služba o to důležitější. Jsem rád, že se patronát tak hezky rozběhl, že se daří náš slib městu 

naplňovat už více jak rok bez jediného výpadku. Těší mě, že jsme na sebe odpovědnost za čistotu stezky 

vzali, že víme, že ruku je možné natáhnout, když něco potřebujeme, ale i nabídnout, když máme 

možnost pomoci.  

Celý první rok jsme se jako patroni setkávali v podstatě jen po mailu a google tabulkách. A tak jsme se 

rozhodli v září připravit jako poděkování pro patrony výlet na Riegrovku s překvapením. Tím 

překvapením bylo splutí Jizery z Podspálova do Železného Brodu. Z překvapení, které mělo být za 

odměnu, se stal pro dvě posádky tak trochu trest, když se na překvapivě divoké vodě vyklopily. 

Nakonec ale všichni včetně 9 dalších posádek dojeli do cíle a na koloběžkách se vrátili na Paraplíčko, 

kde při pečení buřtů doschli všichni. Každý patron Riegrovky dostal poděkování a průkazku. A patrony 

i přes chladnou vodu na koupání zůstali všichni.  

Lodě a koloběžky nám sponzorsky poskytla firma SunDisk. 
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Spolupráce se Sociálními službami 

Semilské středisko spolupracovalo s domovem seniorů Semily i v roce 2020, kdy seniory navštívily 

oddíly skautů a skautek. Skautky v únoru uskutečnily vyrábění papírových řetězů. V červnu do domova 

zavítali skauti, kteří pomohli v rámci tanečního odpoledne se Semilskou 12 s pečením bramboráků. Ty 

potom roznášeli všem seniorům na všech šesti patrech. V září, kdy nám ještě činnost byla povolena, se 

skauti do domova vydali podruhé (10. 9.) a odpoledne si užili stejným způsobem. 

V prvních listopadových dnech, kdy byla velká část zaměstnanců Sociálních služeb v karanténě a byla 

znovu zakázána skautská činnost, pomohli naši dobrovolníci s péčí o seniory. Práce to nebyla 

jednoduchá a již se těšíme, až si budou naše oddíly moci se seniory opět lepit draky, zpívat písničky či 

péct bramboráky. 
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Další akce našeho střediska 

 

Skautská besídka (22. 12. 2019) 

Skautskou besídku jsme pro sebe i rodiče uspořádali díky pochopení vedení Gymnázia Ivana Olbrachta 

opět v jejich aule. Je to kousek od klubovny a hlavně se tam vejdeme… Nějak si neumím ani představit, 

že bývaly besídky ve společence v klubovně…  

Letos se nás sešlo asi 200. Všechny oddíly si připravily krátké scénky s vánoční tématikou. Kromě scének 

jsme se i dozvěděli, co je v kterém oddíle nového. Nakonec jsme si zazpívali koledy a rozdali dárečky. 

A už tradičně jsme se rozloučili gillwellským kruhem před budovou. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Betlémské světlo (24. 12. 2019) 

Tradici Betlémského světla jsme naplnili 

i v roce 2019. Světýlko do Semil přijelo 

vlakem v sobotu 21. 12. Až do Štědrého dne 

jej doma střežili Holatovi a Jechovi. Na 

Štědrý den si zájemci mohli světýlko 

vyzvednout na 5 místech po Semilech, 

v Lomnici nad Popelkou, a díky Jerrymu 

a Lukinelovi i v Jesenném. Dále jsme ho 

roznesli a rozvezli dalším několika desítkám 

našich příznivců. Věříme, že jim udělalo 

radost.   
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Střediskový bowling (17. 1. 2020) 

Novinkou letošního roku byla teambuildingová akce vedení střediska s rádci a podrádci 3. a 4. oddílu.  

Chceme více propojovat vedení jednotlivých oddílů a mladé vedoucí s těmi staršími. Jako první akci 

svého druhu jsme zvolili bowling a velmi jsme si jej užili. Mnozí jej hráli poprvé v životě, a i přesto byly 

výkony všech velmi slušné. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Chilkoot (18. 1. 2020) 

Tradičního zimního skautského závodu se letos zúčastnil rekordní počet dvoučlenných hlídek – 42. 

Čekaly na ně tradiční, ale velmi zajímavé disciplíny. Každé ze stanovišť bylo tematicky zaměřené na 

zlatou horečku a obávaný průsmyk Chilkoot. 

Trasa závodu nebyla náročná co do počtu kilometrů (cca 6 km), ale svým profilem. Od vlakové zastávky 

Cidlina stoupali účastníci až ke zřícenině hradu Kozlov. Odtud se pak přes Košov dostali do lomnické 

Orlovny. Například Lišák s Bagetou strávili na trase pět a půl hodiny. 

Na skautky a skauty bylo připraveno 10 stanovišť – kimovka, odhady, signalizace, stopy, střelba, 

zdravověda, vázané spoje, oheň, rukodělky a mapa. V kimovce si hlídka musela na prvním stanovišti 

zapamatovat 45 předložených zlatokopeckých předmětů a na pátém stanovišti zjistit, kterých 

15 předmětů na tomto stanovišti chybí. Letošní rukodělky byly opravdu náročné. Hlídka musela 

společně vyrobit proplachovací korýtko. Na stanovišti  s ohněm to také nebylo jednoduché – během 

16 minut museli kluci a holky z připraveného špalku rozdělat oheň a rozpustit v ešusu ledové kostky. 

Velmi úspěšné byly lomnické hlídky. Ze semilských se nejvýše umístila dvojice Vydra a Klárka, která 

obsadila 2. místo. 
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Krajský sněm (26. 1. 2020) 

V neděli 26. ledna 2020 proběhl v prostorách 

Technické univerzity v Liberci řádný krajský 

skautský sněm. Sněmu se zúčastnili delegáti 

19 středisek zastupující téměř 3 tisíce členů 

Libereckého kraje. Mezi hosty byli přítomni 

místonáčelník br. Majkl (Michal Tarant), 

zpravodajka VRJ ses. Jóňa (Markéta 

Olišarová) a kandidáti do vedení Náčelnictva 

ses. Týnus (Kristýna Menclová) a br. Vokin 

(Ondřej Vokál).  

Do vedení kraje byli zvoleni br. Králík (Lukáš 

Malý) jako předseda a br. Kláca (Jan Klacek) 

jako místopředseda. Do krajské rady byl za 

naše středisko zvolen br. Prófa (Jan Lengál), 

který na této pozici vystřídal ses. Želvu (Adélu 

Jechovou), která se z funkce nechala uvolnit, 

aby se naplno mohla věnovat našim vlčatům.  

V diskusi se rokovalo nad tématy Valného 

sněmu Junáka (Kodex dospělých, Idea vlčat 

a světlušek, Skauting za 10 let). Na závěr se 

představili kandidáti do vedení Náčelnictva ses. Týnus a br. Vokin a zodpověděli některé dotazy.  

Sněm byl zakončen velkým poděkováním br. Jerrymu (Ondřeji Peřinovi) za dlou-holeté a příkladné 

vedení kraje dlouhým potleskem vestoje. Jerry poděkoval všem, kteří s ním kraj v posledních 12 letech 

vedli. 

Z našeho střediska se krajského sněmu zúčastnili ses. Želva a br. Prófa, Kid a Takin. 
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Výsledky vartalentu (duben 2020) 

Tradiční soutěž střediskových talentů proběhla navzdory nouzovému stavu a koronavirové krizi. Oproti 

předchozím rokům, kdy skauti nepřihlásili žádný výrobek, byl letos zájem skautů o mnoho větší. Níže 

přinášíme výsledky jednotlivých kategorií, ve kterých byli kluci společně se skautkami. Nově vzniklou 

kategorií byl film, který jako jediný (a velmi povedený) přihlásil Daman. 

Výtvarné práce – Šnek 

Důkaz zručnosti – Puštík, Smíšek 

Literární dílo – Hugo 

Film, klip – Daman 

Fotografie – Sokol 

 

Za vlčata se na prvním místě v kategorii fotografie umístil Bizonek se svou koláží „tajemná místa naší 

Pecky“.  
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Rádcovský kurz Čeřovka (28. 8. – 30. 8. 2020) 

Po velmi dobré loňské zkušenosti jsme znovu využili krásný skautský srub na Čeřovce na kraji Jičína. Od 

pátku do neděle tam dvě generace skautů v roli lektorů předávalo své zkušenosti devíti rádcům 

a čtyřem rádkyním. Program byl hodně nabitý a pokrýval skoro všechny potřebné dovednosti nutné 

pro zvládnutí rádcování. I přesto zbyl čas na hry venku i uvnitř, výlet po okolí a zpívání u kytar.  

Účastníci zvládli celý kurz naprosto skvěle a ukázali se jako velice dobrá parta. Tato generace rádců 

a rádkyň je bezpochyby velkým příslibem pro budoucí tvář skautingu v Semilech. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

V Semilech se nenudíme (3. 9. 2020) 

Jako již tradičně jsme využili příležitost prezentovat semilský skauting na přehlídce volnočasových 

aktivit, kterou pořádá město Semily. Kvůli špatnému počasí byla akce přesunuta na čtvrtek 3. září. Měli 

jsme tak možnost příchozím rodičům s jejich potomky představit fotografie z naší činnosti a předat jim 

informační letáčky o skautingu.  
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Sázení skautské aleje (25. 10. 2020) 

Když nám koronavirus odsunul oslavy na rok 2021, přemýšleli jsme, jak si přece jen letos nějak naše 

jubileum připomenout. Jako příhodná možnost nám připadlo vysázení aleje při nově budované polní 

cestě Na Hlínách. S městem, které cestu buduje, jsme se dohodli, že pro plánovanou alej seženeme 

patrony a stromky zasadíme. Vyhlásili jsme tak sbírku na Skautskou alej. A jen něco málo než měsíc 

trvalo, než si všech 37 třešní, 30 jabloní a 3 lavičky našlo své patrony. Patronát stromku byl vyčíslen 

na 2 500 Kč a patronát lavičky na 5 000 Kč. Celkem tak městu předáme darem vybraných 182 500 Kč, 

které z velké části pokryjí náklady na stromky a jejich údržbu i lavičky včetně instalace.  

Sázet jsme s pomocí patronů a široké veřejnosti plánovali slavnostně 25. 10. 2020. Koronavirus ale akci 

zrušil, a tak jsme museli stromky zasadit bez patronů i veřejnosti. Oslavu Skautské aleje si ale ujít 

nenecháme, proběhne 1. 5. 2021, kdy by stromky už měly kvést. A při té příležitosti odhalíme na 

počátku aleje pomník, předvedeme náš nový prapor, pochutnáme si na Dušanových bramborácích 

a i proslovy budou ;-) 
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Výsledky hospodaření střediska 

Rok 
Výnosy celkem 

(Příjmy) 

Z toho poskytnuté 

dotace 

Náklady celkem 

(Výdaje) 

2019 594 000 Kč 178 000 Kč 425 000 Kč 

2018 639 000 Kč 242 000 Kč 529 000 Kč 

2017 711 226 Kč 254 830 Kč 484 814 Kč 

2016 626 564 Kč 231 689 Kč 448 287 Kč 

2015 567 074 Kč 169 784 Kč 412 287 Kč 

2014 354 189 Kč 64 813 Kč 226 272 Kč 

2013 356 441 Kč 93 667 Kč 352 799 Kč 

2012 306 030 Kč 102 141 Kč 274 455 Kč 

2011 200 156 Kč 48 347 Kč 172 492 Kč 

2010 282 919 Kč 116 688 Kč 294 667 Kč 

Přehled obdržených dotací v roce 2020 

Poskytovatel dotace Název projektu 
Výše 

dotace 

Spoluúčast 

střediska 

Celkové 

náklady 

Město Semily 

Tábory pořádané střediskem 21 000 Kč 10 % 23 980 Kč 

Zajištění provozu skautské klubovny 15 000 Kč 10 % 22 004 Kč 

Využití volného času dětí a mládeže 29 700 Kč 0 % 31 479 Kč 

Město Lomnice nad 

Popelkou 
Podpora činnosti 20 000 Kč 0 % 20 016 Kč 

MŠMT 
Podpora činnosti 53 031 Kč 30 % 76 219 Kč 

Oslavy 100 let skautingu v Semilech 10 000 Kč 30 % 16 003 Kč 

Liberecký kraj Letní skautské tábory 33 000 Kč 70 % 110 946 Kč 

 

 

 

 



30 

 

Propagace střediska 

Webové stránky: https://semily.skauting.cz/ 

Celý letošní rok jsme se již mohli těšit z webových stránek v novém designu. V roce 2020 se stránky 

rozrostly o dvě záložky. První z nich patří našemu lomnickému skautskému oddílu a druhá skautské aleji. 

Ve stávajících záložkách lze najít informace o daném oddílu a každý vedoucí aktivně doplňuje plánované 

činnosti i další informace pro rodiče svých členů. Jedna záložka je věnována naší klubovně a přehledu její 

obsazenosti. V záložce „Naše středisko“ jsou k přečtení i stažení všechny výroční zprávy a k tomu pár 

historických fotografií z činnosti semilského skautského střediska.  

 

Skauti Semily na facebooku: https://www.facebook.com/SkautiSemily/ 

V listopadu 2019 se naše skupina ‚Skauti Varta Semily‘ definitivně přestěhovala na facebookovou 

stránku ‚Skauti Semily‘. Tato stránka si postupně získává své příznivce a v současné době nás sleduje 

již 306 uživatelů. Kromě naší veřejné stránky využíváme dílčí soukromé skupiny pro komunikaci naší 

střediskové rady a komunikace skrze facebookovou skupinu se nám osvědčila také při rozdělování 

činností v rámci skautské pomoci seniorům během podzimní koronavirové situace. Některé příspěvky 

o naší dobrovolnické činnosti byly na podzim sdíleny na celorepublikové stránce Junák – český skaut.  
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Vývěsky:  

Naše hlavní vývěska se nachází ve městě u velkého mostu. O tu se v první polovině roku starala Jíťa 

(Jitka Holatová) a po prázdninách předala péči o ni Hedvice (Ivě Stehlíkové). Nástěnka je pravidelně 

a moc hezky obměňována a doplňována fotkami s popisem činností jednotlivých oddílů. V době 

přerušené skautské činnosti jsme se snažili veřejnost informovat o naší dobrovolnické činnosti 

s odkazem, kam se na nás potřební mohou obrátit. O druhou vývěsku u vchodových dveří naší skautské 

klubovny se střídavě starají jednotlivé oddíly.  
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Semilské noviny – Skautská hlídka:  

Do rubriky Skautská hlídka v semilských novinách jsme během roku 2020 napsali celkem deset článků, 

což je o jeden více než v loňském roce. Vzhledem k několika měsícům přerušené činnosti to není vůbec 

špatné. 

Leden: Děkujeme Semilanům za podporu! (Baghíra) 

Březen:  Spuštěna registrace na příměstské tábory (Prófa) 

 Výzva pro čtenáře: Máte doma památky na skautování v Semilech a okolí? (Bobr) 

 Pozvánka na oslavy 100 let skautingu v Semilech  

Duben:  Skautky za lepší svět (Hedvika) 

Červenec: Skauti v době koronaviru (Prófa) 

Říjen:  Rádcovský kurz na Čeřovce (Takin) 

Listopad: Staňte se patrony Riegrovky! (Baghíra) 

Prosinec: Skauti opět přivezou Betlémské světlo: Vánoční plamínek dorazí i do Semil a může prozářit i váš domov 

(Balů) 

 Sázení Skautské aleje (Baghíra) 

 

Díky našemu narůstajícímu zapojení se do dění v našem městě jsme se však letos objevili v mnoha 

dalších článcích semilských novin. 

 

Leden: Mezigenerační setkávání přináší radost všem (Martina Farská, koordinátor ergoterapie) 

Duben:  Slušnost nám není cizí a to je moc dobře (starostka města Semily Lena Mlejnková) 

Červen:  Participativní rozpočtování až za rok (místostarosta města Semily Tomáš Sábl) 

Červenec: Léto na zahradě Sociálních služeb Semily (Eva Matura Štěpničková, ředitelka Sociálních služeb) 

Září:  Obnovenou polní cestu do Bítouchova doplní Skautská alej (tisková zpráva) 

Říjen: Nabídka volnočasových aktivit je v Semilech široká (redakce) 

Prosinec:  Seniorům na Semilsku a Lomnicku v době pandemie pomáhají skautští dobrovolníci (redakce) 
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Struktura vedení střediska 
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Světlušky 

Tuči – Klára Mocková – Vedoucí oddílu 

Bělásek – Tereza Babková – Zástupce vedoucího 

Káčátko – Kateřina Kufnerová 

Piky – Klára Kufnerová 

Sovička – Anička Bašková  

Panda – Kristýna Veselá  

Poník – Viktorie Tichá  

Hvězdička – Nikola Hnídková  

Veverka – Markéta Vostrá  

Komár – Agáta Nosková  

Šmoula – Magdaléna Bašková  

Šiky – Anna Plívová  

Pufík – Patricie Mlčochová  

Vlčice – Anežka Šedinová  

Třešnička – Laura Komadová  

Švestička – Nela Fantová  

Doby – Doubravka Svobodová 

Risy – Ema Ševců  

Srnka – Justýna Duštírová  

 

Seznam členů střediska Varta Semily 

 

  

 

 

 

  

Benjamínci 

Kleris – Klára Holatová – vedoucí oddílu 
Jíťa – Jitka Holatová – zástupce vedoucí 
Slunko – Vladimíra Plívová 

 
Mauglí – Jan Farský 
Plejtvák – Jindřich Farský 
Švestička – Nela Fantová 
Locika – Ludmila Kellerová 
Třešinka – Laura Komadová 
Hasič – Jakub Košnar 
Majdalenka – Magdalena Králová 
Spiderman – Ondřej Kubec 
Piki – Klára Kufnerová 
Sovička – Alice Novotná 
Brejlovec – Martin Novotný 
Vlnka – Eliška Plívová 
Lištička – Anna Provazníková 
Motýlek – Rozárka Rendlová 
Smajlík – Gabriel Satajko 
Vlčice – Anežka Šedinová 
Pavouk – Jaroslav Tichý 
Králíček – Joshua Warman 

Vlčata 

Želva – Adéla Jechová – vedoucí oddílu 

Lukinelo – Lukáš Koňák – zástupce vedoucí oddílu  

Poupě – Dominika Poupová – oddílová rádkyně 

Burák – Matyáš Buryanec – oddílový rádce 

Superman – Karel Mařatka – oddílový rádce  

 

 

MODRÁ ŠESTKA 

Rex – David Kužel – šestník  

Doktor – Šimon Tun 

Lev – Prokop Němčík 

Komár – Roman Opočenský 

Ptáček – Vincent Pšenčík 

Smajlík – Gabriel Sakajto 

Pavouk – Jaroslav Tichý 

 

ŽLUTÁ ŠESTKA 

Bard – Ladislav Szabó – šestník  

Netopýr – Petr Chlupáč 

Tary – Bertin Sakajto 

Vlk – Lukáš Pohořalý 

Brejlovec – Martin Novotný 

Enderman – Vít Duštíra 

Krtek – Oliver Pevný 

 

ČERVENÁ ŠESTKA 

Lišák – Sebastian Slavík – šestník  

Jabko – Jáchym Bárta 

Buvol – Vít Faltinek 

Ananas – František Šorf 

Gorila – Jáchym Regál 

Křeček – Nikola Bouček 

Jestřáb – Václav Trnka 

 

ZELENÁ ŠESTKA 

Medvěd – Jaroslav Novotný – šestník 

Žirafa – David Šiška 

Bizon – Kryštof Bucek 

Giova – Jáchym Ráž 

Mamut – Leoš Koudelka 

Tarzan – Teodor Koudelka 

Tygr – Antonín Kostečka 
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Skautky 

Hedvika – Iva Stehlíková – vedoucí oddílu  

Ještěrka – Tereza Kindermannová – zástupce vedoucí  

Kukačka – Kateřina Šimková – zástupce vedoucí oddílu 

Rosnička – Anna-Johanna Kristelová – odd. rádkyně 

Vydra – Anna Kindermannová – odd. rádkyně 

 

VLAŠTOVKY  

Dešťovka – Zdislava Převrátilová – rádkyně 

Smíšek – Zdislava Svobodová – podrádkyně 

Čuču – Světlana Svobodová 

Mimíšek – Eliška Housová 

Liška – Anna Sofie Pleštilová 

Delfínek – Nikola Šourková 

Rošťanda – Daniela Szabó 

Ester – Ester Šimková 

 

VÁŽKY  

Růžička – Johana Hájková – rádkyně  

Pěstička – Veronika Housová – podrádkyně 

Ančovička – Michaela Hloušková 

Vločka – Anežka Kroupová  

Marťa – Martina Janoušková 

Míša – Michaela Janoušková  

Monča – Monika Janoušková 

Sojka – Luciána Roháčková  

Judy – Sára Patková 

Justýna – Justýna Patková 

 

 

 

Skauti 

Balů – Tomáš Jech – vedoucí oddílu 

Pití – Petr Šír – zástupce ved. oddílu 

Kohout – Sebastian Kuršel – odd. rádce 

 

KAMZÍCI 

Brownee – Matěj Hnídek – rádce 

Opičák – Vít Kužel – podrádce 

Puštík – Šimon Pleštil – podrádce 

Hugo – František Hájek 

Oskar – Oskar Bouček 

Sova – Jarmil Redlich 

Ježek – Filip Hnídek 

Lvíček – Vít Slavík 

 

JESTŘÁBI 

Hopík – Jindřich Mlejnek – rádce 

Pedro – Jindřich Semecký – podrádce 

Šnek – Vojtěch Farský 

Eso – Antonín Šorf 

Bobík – Ondřej Načeradský 

Indián – Jakub Erban 

Jikra – Jiří Chlupáč 

Dušan – Dušan Kotlár 

 

PANTEŘI 

Pinguin – Matouš Tichý – rádce 

Puma – Matěj Kisza – podrádce 

Klokan – Václav Svoboda 

Kola – Matyáš Maryško 

Enk – David Horák 

 

JELENI 

Lišák – Richard Mlejnek – rádce 

Bageta – Štěpán Rypl – podrádce 

Sokol – Matyáš Zahradník 

Zaklínač – Marek Metelka 

Daman – Damián Roháček 

Anděl – Adam Šulc 

Batman – Jan Havlík 

Kuba – Jakub Carva 

Indy – Adam Kvapil 
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Klub dospělých Lomnice 

nad Popelkou 

Frigo – Pavel Makovec – vedoucí oddílu 

 

Frank – Pavel Vagenknecht 

Píšťalka – Hana Nožičková 

Kid – Zdeněk Hanč 

Bjéťa – Alžběta Hančová 

Lukáš Fajx 

Šárka Fajxová 

Matěj Bárta 

Lucie Bártová 

Puč – Zdeňka Lokajová 

Anna Bartoníčková 

Jan Bartoníček 

Máma – Zbyněk Neumann 

Vojtěch Palič 

Matěj Palič 

Pesan – Dominik Poličanský 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

KMEN DOSPĚLÝCH 

Bobr – Ivo Navrátil – vedoucí Kmene 

Mirka – Miroslava Gajzlerová – zástupkyně vedoucího 

Midgi – Jiří Mihalo – zástupce vedoucího 

 

Pan – Jiří Belda 

Formik – Vladislav Bodnár 

Fler – Pavel Bureš 

Takin – Vít Coufal 

Béda – Daniel Činovec 

Bagy – Jan Farský 

Ježek – Stanislav Gajzler 

Šimon – Šimon Gajzler 

Líba – Libuše Hlůžová 

Žabák – Zdeněk Kašpárek 

Choroš – Zdeněk Kodoň 

Žirafa – Adéla Kodoňová 

Zelí – Jana Krejsová 

Algy – Jan Kufner 

Tina – Kateřina Laštůvková 

Sašenka – Alexandra Mihalová 

Aslan – Aleš Plíva 

Číňan – Rostislav Plíva 

Marcelka – Marcela Plívová 

Rikitan – Michal Srb 

Ondra – Ondřej Šír 

Key – Pavel Šír 

Iva – Ivana Šírová 

Šaman – Vít Šlechta 

Brim – Josef Šoltes 

Šťopka – Kateřina Štěpničková 

Roy – Libor Štrauch 

Evička – Eva Štrauchová 

Mirek – Miroslav Vodseďálek 

Jabloň – Lenka Vránková 

 

 

 

 

ROVEŘI A RANGERS 

Prófa – Jan Lengál – vedoucí oddílu 

Datel – Jakub Kindermann – zástupce vedoucího 

 

Vandam – Adam Babec 

Štrůdl – Bruno Břenek 

Píďa – Jiřina Bursová 

Mýval – Matyáš Coufal 

Racek – Vít Chlupáč 

Žralok – Lukáš Jech 

Jerry – Tomáš Koňák 

Kousy – Vojtěch Kousal 

Panda – Jonáš Kudrna 

Gepard – Adam Kuršel 

Veverka – Jakub Kuršel 

Žížala – Michaela Navrátilová 

Petrolejka – Plecháčová Petra 

Ryba – Daniel Rypl 

Červík – Tereza Strmisková 

Egoš – Egon Šlechta 

Šíma – Šimon Šlechta 

Karamelka – Judita Šlechtová 

Réba – Barbora Voleská 
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Chlapecký oddíl 

Lomnice nad Popelkou 

Pegi – Jan Pekárek – vedoucí oddílu, vedoucí vlčat 

Zlobr – Tomáš Kafka – zástupce vedoucího, 

vedoucí skautů 

Šukyn – Lukáš Borůvka – oddílový rádce 

Zémis – Tomáš Zeman – oddílový rádce 

 

SKAUTI 

Výr – Jáchym Matějka 

Tygr – Tomáš Pekárek 

Bárny – Barnabáš Bárta 

Martin Danielis 

Rys – Kryštof Bárta 

Žralok – Tomáš Stránský 

Panda – Matyáš Novák 

Králík – Lukáš Kordík 

 

VLČATA 

Oxid – Erik Brychta – rádce vlčat 

Inženýr – Lukáš Fajx – rádce vlčat 

Kalkulačka – Jan Eiba 

Šnek – Filip Mikule 

Matěj Maryško 

Jáchym Jirounek 

Filip Kracík 

Petr Labašta 

Jakub Novák 

Jakub Hamtil 

Jiří Hamtil 

Daniel Čermák 

Vojtěch Čermák 

Dívčí oddíl  

Lomnice nad Popelkou 

Bluma – Markéta Nováková – vedoucí oddílu, 

vedoucí skautek 

Anna Pekárková – zástupkyně vedoucí oddílu 

Šucka – Lucie Borůvková – oddílová rádkyně 

Béba – Beáta Kožíšková – oddílová rádkyně, 

vedoucí světlušek 

Moňous – Monika Vagenknechtová – oddílová 

rádkyně 

 

SKAUTKY 

Lenka Brázdilová 

Anežka Brázdilová 

Béba - Beáta Kožíšková 

Mentoska - Barbora Nováková 

Stonožka - Terezie Stránská 

Suri - Kateřina Mikulová 

Kojot - Eliška Korbelářová 

Veverka - Karolína Korbelářová 

Aki - Veronika Ulrichová 

Kecka – Anna Opočenská 

 

SVĚTLUŠKY 

Nela Bernatová 

Karolína Šimůnková 

Markéta Stránská 

Tlapka – Marie Myšková 

Tamara Jacíková 

Karla Ptáčková 

Zuzana Menclová 
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Vývoj počtu členů 

* stav vždy k 1. lednu daného roku 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Výroční zprávu zpracoval: Tomáš Jech – Balů 

Grafická úprava: Adéla Jechová – Želva 

Jazyková korektura: Mirka Gajzlerová – Mirka 

Podklady připravili vedoucí jednotlivých oddílů 

 

Rok 2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 

Celkový 
počet 

87 96 108 112 118 152 174 196 205 226 227 245 

2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021

Lomnice nad Popelkou 0 0 0 0 0 0 0 22 24 51 52 63

Dospělí 51 48 49 49 48 59 62 59 65 84 75 73

Skautky 10 12 11 10 13 21 19 18 16 10 16 18

Skauti 13 15 14 17 24 20 30 35 35 24 31 30

Světlušky 7 12 14 12 14 12 16 11 17 14 11 17

Vlčata 6 9 20 24 19 40 39 36 32 27 24 28

Benjamínci 0 0 0 0 0 0 8 15 16 16 18 16
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